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Protokół XXXVI/22 
XXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 29 grudnia 2022 r. 
 

Obrady XXXVI Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1030 i trwały do godz. 1150. 
 

Miejsce obrad Sala widowiskowo – koncertowa w Raczkach ul. Plac Kościuszki 37, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Słowikowski Piotr 
12. Staniszewski Leszek 
13. Sutuła Antoni 
14. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej – Pan Andrzej Wasilewski 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXXVI Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę 
Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 
i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Delegata Podlaskiej Izby Rolniczej Pana Andrzeja 
Wasilewskiego, Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych 
na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 14 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski oddał głos Wójtowi Gminy Raczki. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – powitał obecnego na Sesji Rady Gminy Pana Jakuba 
Brzozowskiego ucznia 4 klasy Technikum Informatycznego Zespołu Szkół Nr 6 im. Karola 
Brzostowskiego w Suwałkach i został jednym z pięciu laureatów konkursu „AI4Youth Sztuczna 
Inteligencja”, w którym brało udział 1 800 młodych programistów z publicznych liceów 
ogólnokształcących oraz techników zawodowych z całego kraju. Opiekunem Pana Jakuba jest nauczyciel 
przedmiotów zawodowych Pan Aleksander Turek. Pan Jakub pod opieką wspomnianego nauczyciela 
stworzył aplikację o nazwie LiSA - asystent zespołu zamknięcia . Jest to program umożliwiający 
komunikację z osobą dotkniętą głębokim paraliżem. Wniósł, że ten młody człowiek odniósł ogromny 
sukces i w związku z powyższym pragniemy Pana Jakuba naszego mieszkańca gminy nagrodzić i docenić 
jego starania. Stwierdził, że jako Wójt tej Gminy również Radni i wszyscy mieszkańcy gminy jesteśmy 
dumni, że został Pan laureatem tego konkursu i obecnie kończy Pan szkołę średnią, to życzymy obrania 
dobrych studiów informatycznych a przede wszystkim kontynuacji nauki i kariery naukowej, wszelkich 
sukcesów. Będziemy śledzić Pana osiągnięcia i drogę naukową. W imieniu swoim, całego samorządu 
gminnego i mieszkańców gminy złożył gratulacje i wręczył bon o wartości 1 000 zł oraz gadżety z logo 
Gminy Raczki.  
 

Pan Jakub Brzozowski – Podziękował wszystkim za docenienie otrzymanego osiągnięcia. Wyjaśnił, że 
stworzony przeze mnie projekt „LiSA”, tj. asystent zespołu zamknięcia umożliwia komunikację z osobami 
dotkniętymi lekkim bądź głębokim paraliżem. Jest to projekt oparty na własnym doświadczeniu, ponieważ 
mój ojciec jest dotknięty takim paraliżem. Nadchodzący postęp medycyny i technologii sprawia, że ci 
ludzie są w takim stanie przeżyć przez wiele lat. Inspiracją do stworzenia tej aplikacji była świadomość, że 
taka osoba jest odcięta od świata bez możliwości jakiejkolwiek komunikacji, wypowiedzenia słowa, 
uczynienia jakiegokolwiek gestu, chociaż ona wszystko rozumie, odczuwa a nie może tego wyrazić. 
Umożliwienie jakiegokolwiek kontaktu jest bardzo ważne. Problem takiego wykluczenia nie dotyczy tylko 
nie tylko skali kraju, ale i skali globalnej. Projekt „LiSA” może pomóc tym osobom w powrocie do życia  
w społeczeństwie poprzez umożliwienie komunikacji, czy to z najbliższymi z rodziny, jeśli podjęta 
zostanie opieka nad taka osobą w warunkach domowych, czy też leczenia na oddziałach neurologii lub 
ośrodkach specjalistycznych. Umożliwienie ponownego kontaktu z bliskimi jest czymś nieocenionym  
i bardzo istotnym w terapii takiej osoby. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że postęp w medycynie, czy rozwój technologii, 
informatyki, itp. dziedzin dokonuje się dzięki takim młodym osobom, jak Pan Jakub. Stwierdził, że ta 
aplikacja przysłuży się w ułatwieniu kontaktu z taką osobą, której do tej pory tylko pozostawał kontakt 
wzrokowy. Trzeba mieć świadomość, że te osoby czyją i ból i mają odczucia wewnętrzne, które nie mogą 
w żaden sposób wyrazić. Umożliwienie kontaktu jest kluczowe w umożliwieniu powrotu takiej osoby do 
zdrowia i fizycznego, ale również psychicznego, ponieważ będzie w stanie określić swoje potrzeby, 
sugestie, spostrzeżenia. Życzył powodzenia i samych sukcesów.  
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na wniosek Wójta Gminy proponuje 
się wprowadzić do porządku obrad jeden dodatkowy punkt, który rozpatrywany będzie w pkt 15, tj. 
dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Raczki na lata 2022-2032. Projekt tej uchwały został szczegółowo 
omówiony na posiedzeniu stałych Komisji Rady. 
Zapytał radnych, czy wnoszą dodatkowe uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
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Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 14 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej 

podstawą do uwzględnienia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na lata 2023 - 2026. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Raczki. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych opłaty 

adiacenckiej. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2023 – 2026. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Raczki na 2023 r. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 

Raczki. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Raczki. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Raczki na lata 2022-2032. 
16. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
17. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXXV Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na stronie 
BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. Pracownik 
ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 14 „za” przez 
Radę Gminy Raczki. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w przedstawionym sprawozdaniu została 
zawarta merytoryczna działalność Urzędu za okres od 17 listopada br. do 14 grudnia br., tj. wszystkie 
uchwały podjęte na XXXV Sesji Rady Gminy zostały przekazane do realizacji na poszczególne stanowiska 
pracy oraz do jednostek organizacyjnych Gminy a w okresie między sesyjnym zostało wydanych 5 
zarządzeń w różnych sprawach, jako Organu i 3 zarządzenia, jako Kierownika Urzędu dotyczących działań 
wewnętrznych Urzędu. Nadmienił, że w tymże okresie zostały odebrane następujące inwestycje: 
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- budowa dróg gminnych nr 109760B ulicy M. Górskiego nr 109761B ulicy ks. K. Kaczorowskiego nr 
109762B ulicy ks. W. Balukiewicza, 
- termomodernizacja budynku OSP w Sidorach, 
oraz został przeprowadzony i rozstrzygnięty przetarg na zadanie: „Usługi związane z odbiorem, 
transportem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych  
i niezamieszkałych z terenu Gminy Raczki oraz Punktu Selektywnej Zbiorki Odpadów Komunalnych 
(PSZOK)”. 
Poinformował, że w dalszym ciągu realizowana jest inwestycja dotycząca modernizacji i przebudowy 
stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach, inwestycja dwuletnia i zakończona będzie  
w przyszłym roku. 
Podsumowując rok 2022 stwierdził, że kończący się rok był dość dobrym dla Gminy, ponieważ udało się 
dokończyć, zrealizować inwestycje drogowe na terenie gminy, tj.: drogę Wierciochy – Szczodruchy – 
Wojnasy, nakładkę asfaltową drogi w Jaśkach, drogę Chodorki - Kurianki Pierwsze, nakładkę  
w Kuriankach Drugich, drogi na osiedlu Księży, wraz z Powiatem drogę Małe Raczki – Wierciochy, jak 
również rozpoczęty został remont stadionu w Raczkach. Zakończona została budowa tejże Sali. 
Prowadzony jest remont świetlicy w Lipówce i remizy OSP w Sidorach. Dokonana została wymiana okien  
i drzwi w budynku GOK oraz zainstalowano ogrzewanie gazowe w budynkach: Ośrodku Zdrowia, BOS  
w Raczkach i OSP Raczki. Zakupione zostały dwa pojazdy: samochód średni ratowniczo-gaśniczy dla OSP 
Raczki i bus do dowożenia. Została zainstalowana waga na PSZOK oraz zrealizowany został program 
dotyczący Mikroinstalacji OZE na terenie Gminy Raczki, jak również program „Wsparcia dzieci z rodzin 
pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – Granty PPGR” poprzez zakup komputerów, laptopów oraz tabletów 
i słuchawek. Obecnie Gmina prowadzi preferencyjną sprzedaż węgla. Koszt realizacji tych zadań wyniósł 
ok. 11 mln zł. Wniósł, że pod względem inwestycyjnym przyjęty budżet na 2022 r. udało się prawie w 
100 % zrealizować. Podziękował Pani Zastępcy Wójta, Pani Skarbnik, Kierownikowi Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji i wszystkim pracownikom Urzędu za sprawną realizację spraw i nowych zadań 
zleconych samorządom, aby zaspokoić potrzeby mieszkańców w kwestii dodatku węglowego, czy 
sprzedaży węgla.  
Poruszył kwestię nierozstrzygniętego przetargu na dostawcę energii elektrycznej dla Miasta Suwałki  
i Gminy Raczki. Wniósł spostrzeżenie, że cena za 1 KW energii wynosi 780 zł a koszt dystrybucji stanowi 
1/3 kosztów. Generalnie nie wiadomo, jaki będzie koszt za energię, ponieważ nie wiadomo o ile procent 
wzrośnie koszt dystrybucji tejże energii. Na podstawie szacunków kosztów za miesiące styczeń i luty 2023 
r. rozważany będzie przetarg na dostawcę energii elektrycznej na 2023 rok.  
Proponowany budżet w przyszłym roku jest finansowo zrównoważony. Gmina jest w dobrej sytuacji 
finansowej. Wniósł, że proponowana lista zadań inwestycyjnych może w ciągu roku zostać zaktualizowana 
o kolejne zadania, jeżeli środki finansowe na to pozwolą, po rozstrzygnięciu planowanych przetargów  
w pierwszym kwartale 2023 r. 
Wszystkie działania, decyzje łącznie z Radą oceniam dobrze, ponieważ przyjęte do realizacji zamierzenia 
są przemyślane w poszanowaniu i umiejętnym gospodarowaniu pieniędzmi, jakie otrzymujemy, również 
od mieszkańców z tytułu podatków. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wniósł zapytanie dotyczące posiadanych przez Gminę rezerw 
zakupionego węgla po cenie preferencyjnej. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że Gmina na bieżąco otrzymywane 
są dostawy węgla, nie mniej jednak dostarczana ilość węgla jest mniejsza, niż jaka jest zapotrzebowana. 
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Spowodowane jest to tym, że wstrzymywane są dostawy dla tych Gmin, które wcześniej wniosły  
o dostawę węgla, na rzecz Gmin, które nie dostały żadnych dostaw. Realizacja tego zadania nieznacznie 
przeciąga się w czasie. Gmina miała zaawizowany transport 200 ton w okresie 2 - 3 stycznia i 4 - 5 
stycznia, udało się wczoraj przerzucić dostawę z 2 stycznia na dzień dzisiejszy i na skład wjechał 
samochód z 25 tonami węgla. Rozdysponowywany jest dla mieszkańców gminy w kolejności złożonych do 
Urzędu wniosków w ilości posiadanego węgla na składzie. Mieszkańcy są powiadamiani telefonicznie  
o możliwości jego zakupu i po wniesieniu opłaty, odbiorze faktury z Urzędu, która jest niezbędna do 
odebrania węgla ze składu GS. Poinformowała, że istnieje możliwość złożenia wniosku o chęci zakupu 
węgla przez te osoby, które nie składały takiego wniosku na pierwszy okres grzewczy, tj. do 31.12.2022 r. 
na drugi okres grzewczy od 1 stycznia 2023 r. mogą to uczynić do dnia 20 stycznia 2023 r. Wszelkie 
niezbędne w tej sprawie informacje i wniosek są umieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy. 
Nadmieniła, że Gmina Raczki była jedna z gmin, które najszybciej dostały transporty węgla. Podziękowała 
wszystkim zaangażowanym w realizację tego zadania: pracownikom Urzędu, jak również obsłudze GS, za 
sprawną współpracę oraz firmie transportowej, która bardzo sprawnie dostarcza ten węgiel dla gminy. 
Gmina nie ma takiej możliwości, aby posiadać węgiel w zapasie. Może zapotrzebować tylko taką ilość, 
jaka wynika ze złożonych wniosków przez mieszkańców gminy.  
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych w formie papierowej oraz wolne wnioski Radnych. 
 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 
będącej podstawą do uwzględnienia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz 
rodziców. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że zmiana tejże uchwały wynika  
z nowelizacji ustawy - Prawo oświatowe, które wprowadziło nowe zasady zwrotu kosztów jednorazowego 
przewozu uczniów, które obligują gminy do wprowadzenia niniejszych zmian obowiązujących w tym 
zakresie uchwał. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2.– Uchwała Nr XXXVI/250/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 6 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na lata 2023 - 2026. 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – poinformował, że 
przyjęcie takiego programu wynika z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
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alkoholizmowi, a ujęte w nim zadania są realizowane niezmiennie przez Gminę od wielu lat, chociaż 
program podejmowany był przez Radę, co roku. Proponowaną zmianą przez Pana Wójta jest to, aby ten 
program uchwalony został, nie jak do tej pory na rok, ale na okres 4 lat. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3.– Uchwała Nr XXXVI/251/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Raczki.  
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – wyjaśnił, że w związku 
ze zmianą przepisów dotyczących Prawa Wodnego nastąpiła konieczność dokonania zmian tego 
regulaminu w dwóch kwestiach: pierwsza dotyczy terminów opróżniania zbiorników bezodpływowych  
i przydomowych oczyszczalni ścieków, które wcześniej nie były uregulowane jak często muszą być 
opróżniane i ustawodawca wskazał, że te terminy mają wynikać z regulaminów utrzymania czystości 
i porządku na terenie gmin. Proponowana zmiana w tym zakresie została zaopiniowana przez Państwowy 
Powiatowy Inspektorat Sanitarny w Suwałkach, która uzyskała pozytywną opinię. Druga zmiana dotyczyła 
doprecyzowania oznaczenia samego gruzu, który wcześniej widniał, jako gruz nieoznaczony, co 
powodowało, że na PSZOK mogły trafiać gruzy budowlane, a nie te pochodzące z gospodarstwa 
domowego. Z odbiorem takiego gruzu jest problem, gdyż nie powinien on trafić na PSZOK. 
Doprecyzowano zapisy, co to jest gruz budowlany a co to jest gruz pochodzący z gospodarstwa 
domowego, których zapisy pojawiły się w niniejszym regulaminie.  
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4.– Uchwała Nr XXXVI/252/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 



PROJEKT     PROJEKT     PROJEKT 

7 

Załącznik Nr 4a.– Postanowienie nr 30 Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  
w Suwałkach. 

 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych opłaty 
adiacenckiej. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że przyjęcie niniejszej uchwały jest 
to realizacja zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXXVI/253/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o łączną kwotę - 
445.499 zł, które dotyczą planowanych wpływów z subwencji oświatowej, z darowizny, środków  
z WFOŚiGW oraz dochodów z dystrybucji węgla dla mieszkańców. Dodatkowo zmniejszono plan 
dochodów o kwotę - 207.382 zł w związku z tym, iż nie zostaną wykonane do końca bieżącego roku,  
- dokonano zmian w zakresie zwiększenia planu wydatków o łączną kwotę - 442.657 zł, w tym 
dotyczących zakupu materiałów, usług, wydatków na rzecz osób fizycznych, itp. Dodatkowo zmniejszono 
środki o kwotę - 204.640 zł dotyczące planowanych wydatków dotyczących dofinansowania przebudowy 
drogi powiatowej, wpłat na państwowy fundusz celowy, wydatków na zakup usług,  
- zmniejszono plan wydatków majątkowych dotyczących dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu 
Suwalskiego na Przebudowę drogi powiatowej Nr 1123B Karasiewo - Nieszki - Szczodruchy - Wiercioch - 
Małe Raczki - Raczki w km 6+360 - 9+760 - dotacja celowa na pomoc finansową,  
- dokonano przesunięcia w planie przychodów o kwotę - 44.450 zł w związku ze zmniejszeniem planu 
spłaty pożyczki przez OSP, która została udzielona na dofinansowanie zakupu wyposażenia, a będzie 
spłacona w 2023 roku po otrzymaniu przez OSP dofinansowania z WFOŚiGW w Białymstoku. W miejsce 
przychodów z tego tytułu zwiększono plan wolnych środków. 
Budżet Gminy po dokonanych zmianach wynosi: 
- po stronie dochodów budżetu ogółem - 38.701.150,31 zł,  
- po stronie wydatków budżetu ogółem - 40.673.375,89 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6.– Uchwała Nr XXXVI/254/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Raczki na lata 2023 – 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że wieloletnia prognoza finansowa 
obejmuje minimalny okres 2023-2026, tj. kolejny rok budżetowy i trzy lata następne po nim. Dodatkowo 
do 2026 roku Gmina posiada zobowiązania. Nadmieniła, że wielkości budżetowe (dochody, wydatki, 
wynik budżetu, przychody i rozchody) są prezentowane w układzie umożliwiającym bieżącą ocenę 
skutków podejmowanych decyzji, jak również środki pieniężne, jakie Gmina - po zapewnieniu 
finansowania koniecznych wydatków bieżących - może przeznaczyć na obsługę długu i finansowanie 
wydatków majątkowych. Wieloletnia prognoza finansowa Gminy Raczki na lata 2023 - 2026 wraz  
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023 - 2026 zawiera wszystkie ustawowo określone 
elementy WPF. Prognozowane dochody bieżące na 2023 rok ustalono na poziomie o 28,23% niższym od 
przewidywanego wykonania dochodów w 2022 r., co jest spowodowane przede wszystkim brakiem planu 
dotacji na wypłatę świadczeń wychowawczych, brakiem planowanych wpływów ze środków Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań związanych  
z przeciwdziałaniem COVID-19, w tym przeznaczonych na wypłatę dodatków węglowych, dodatków dla 
gospodarstw domowych z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła, brakiem środków Funduszu 
Pomocy, które są zaplanowane w budżecie na rok bieżący. Prognozowane dochody bieżące na lata 2024 - 
2026 określono wskaźnikiem wzrostu ok. 5%. 
Planowane dochody majątkowe w kwocie – 9.583.992,26 zł pochodzić mają ze środków z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych - 9.406.701 
zł, dotacji z programów finansowanych środkami europejskimi - 176.998,26 zł oraz z opłat za 
przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności - 293 zł. Na lata 2024-2026 nie 
przewidziano żadnych kwot poza dochodami z wpływów z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności w kwocie - 293 zł. Wartości te zostaną zaktualizowane w miarę ubiegania 
się, bądź uzyskania przez Gminę Raczki dofinansowań na zadania inwestycyjne, które będą planowane do 
realizacji w kolejnych latach. Na chwilę obecną te kwoty nie są znane.  
Plan wydatków bieżących na lata 2024 - 2026 określono wskaźnikiem wzrostu również ok. 6%. W planie 
wydatków majątkowych na lata 2024 - 2026 ujęte zostały kwoty na łącznym poziomie – 4.000.606 zł. Na 
lata 2024 – 2026 w tym zakresie zaplanowane zostały środki pozostające do dyspozycji po zabezpieczeniu 
z planu dochodów na ten okres kwot spłat zobowiązań z tytułu rat kapitałowych i odsetek od wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań oraz na wydatki bieżące. Plan dochodów i wydatków będzie podlegał bieżącej 
weryfikacji w latach następnych, kiedy to będzie możliwe bliższe określenie środków do pozyskania  
z zewnątrz, którymi będzie można dofinansować potencjalne wydatki naszej gminy. 
W latach kolejnych planowane są dodatnie wyniki budżetów (nadwyżki), które będą możliwe do uzyskania 
kosztem wydatków inwestycyjnych, w celu zredukowania zadłużenia gminy. Przychody budżetu są 
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prognozowane na rok 2023 na poziomie - 901.828,62 zł i pochodzić będą z wolnych środków, o których 
mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy oraz przychody ze spłat pożyczek udzielonych ze środków 
publicznych. Przychody z tytułu wolnych środków, bądź nadwyżki, w poszczególnych latach budżetowych 
będą wprowadzane do budżetu w drodze uchwał Rady Gminy, po sporządzeniu sprawozdawczości za lata 
ubiegłe. Na kwotę rozchodów w poszczególnych latach prognozy składają się spłaty kredytów i pożyczek 
zaciągniętych w latach 2016 – 2018. W roku 2023 dokonywane będą spłaty zobowiązań z 3 tytułów  
w łącznej kwocie – 695.304 zł, w 2024 z 3 tytułów w kwocie – 697.112 zł, w 2025 z 1 tytułu w kwocie – 
237.372 zł, natomiast w 2026 z 1 tytułu w kwocie – 237.373 zł. Kwota długu na koniec roku 2023 
wyniesie - 1.171.857 zł. Jeśli chodzi o spełnienie wskaźników dotyczących dopuszczalnego zadłużenia 
budżetu gminy oraz spłaty zobowiązań w poszczególnych latach prognozy w stosunku do dochodów, to 
zostają one spełnione w latach 2023 - 2026, do którego to okresu mają już zastosowanie uregulowania  
z ustawy o finansach publicznych z 2009 r. W roku 2023 gmina przewiduje realizację zadań  
z dofinansowaniem unijnym. Podpisano dwie umowy na dofinansowane tychże projektów. W okresie, na 
który sporządzono wieloletnią prognozę finansową, nie przewiduje się udzielania poręczeń i gwarancji. Do 
projektu uchwały w sprawie WPF nie dołączono załącznika przedsięwzięć, gdyż Gmina na chwilę obecną 
nie planuje zadań wieloletnich. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7.– Uchwała Nr XXXVI/255/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy 
Raczki na lata 2023 – 2026 uzyskała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 
Nadmienił, że wskaźnik spłat rat kapitałowych wraz z odsetkami w 2023 roku wynosi 3,75% przy 
maksymalnym dopuszczalnym wskaźniku, który stanowi 18,60%. Wskaźnik ten stanowi o dobrej kondycji 
finansowej Gminy. 
 

Załącznik Nr 7a. – UCHWAŁA Nr RIO.II-00311-102/2022. 
 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Raczki na 2023 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że wartości ujęte w budżecie na rok 2023 
są tożsame z wcześniej przedłożonym projektem budżetu w drodze Zarządzenia Wójta Radzie Gminy i do 
zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Jedyną zmianą w niniejszym dokumencie jest 
wprowadzenie do planów dochodów i wydatków budżetu kwoty 475 tys. zł, która dotyczy preferencyjnej 
sprzedaży węgla mieszkańcom naszej Gminy.  
Dochody budżetu gminy w wysokości - 34.360.005,26 zł, a wydatki budżetu gminy w wysokości - 
34.566.529,88 zł. Planowany deficyt budżetu gminy w wysokości - 206.524,62 zł, który zostanie pokryty 
przychodami pochodzącymi z wolnych środków, więc nie ma potrzeby zaciągania kredytu na jego 
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sfinansowanie. Łączna kwota przychodów budżetu wynosi - 901.828,62 zł oraz łączna kwota rozchodów 
budżetu wynosi – 695.304 zł. Wydatki na zadania majątkowe realizowane w roku 2023 prognozowane są 
w wysokości - 11.787.419,84 zł. Przedstawiony budżet zawiera wszystkie elementy wymagalne ustawą  
o finansach publicznych. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że projekt budżetu Gminy na 2023 r. uzyskał 
pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że na przyszły rok zostało zaplanowanych  
12 zadań majątkowych, do których Gmina ma przyznane dofinansowania, tj. do zadań:  
- Budowa i rozbudowa dróg na terenie Gminy Raczki w wysokości do 95 %,  
- Rewitalizacja Placu Kościuszki w Raczkach – 85%,  
- Modernizacja budynku Urzędu Gminy Raczki – dofinansowanie w kwocie 100 tys. zł z PFRON, 
- Dostępny samorząd - realizacja zadania z dofinansowaniem, 
- Rozwój e-usług w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego - realizacja zadania  
z dofinansowaniem, 
- Modernizacja sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Raczkach - realizacja zadania  
z dofinansowaniem,  
- Modernizacja i przebudowa stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach - realizacja 
zadania z dofinansowaniem. 
Taki udział środków z zewnątrz w realizację proponowanych są wynikiem starań ze strony Wójta, 
Radnych i pracowników Gminy. Obrane przez nas założenie, że inwestycje są realizowane  
z dofinansowaniem ze środków z zewnątrz a środki własne służyć mają, jako udział własny przynosi 
wymierne korzyści dla Gminy. Podziękował osobom zaangażowanym w pozyskanie tych środków na 
realizację inwestycji.  
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wniósł, że pozyskując środki z Unii Europejskiej samorządy i nie tylko 
mogą realizować wiele zadań, co przyczynia się zaspokajaniu potrzeb mieszkańców i pozostanie w tej Unii 
daje wiele korzyści. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że ogromny odsetek ludności w Polsce są za 
pozostaniem w strukturach Unii Europejskiej. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, jak wygląda realizacja budowy mostu w Koniecborze? 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że obecnie trwają prace w fazie projektowania  
i opracowywania dokumentacji niezbędnych do realizacji zadań mostowych, jak i drogowych. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – zwrócił uwagę, że jest to kolejny stabilny budżet Gminy i jeśli Rada 
go przyjmie to 12 zadań inwestycyjnych stanowić będzie wydatki. Przedłożył nadzieję, że ilość tych zadań 
w przyszłym roku zostanie w ramach posiadanych środków rozszerzona o kolejne inwestycje, które z racji 
braku programów pozwalających na uzyskanie dofinansowania zostały zawieszone w czasie. Wskaźnik 
zadłużenia Gminy jest na poziomie bezpiecznym, co jest zasługą działań Pana Wójta i pracowników 
Urzędu, i winno to być docenione. Podziękował Panu Wójtowi i pracownikom za zaangażowanie i dbałość 
finanse, czego odzwierciedleniem jest niski procent zadłużenia Gminy. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8.– Uchwała Nr XXXVI/256/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
 

Załącznik Nr 8a. – UCHWAŁA Nr RIO.II-00310-102/2022. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował Radzie Gminy za przyjecie budżetu na 2023 a 
współpracownikom za pomoc w jego realizacji. Stwierdził, że zgodne działanie Rady i Wójta niesie wiele 
korzyści dla mieszkańców Gminy w postaci obranych i realizowanych zamierzeń. 
 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 
Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że plany pracy stałych Komisji Rady Gminy 
Raczki na 2023 rok zawarte zostały stałe zagadnienia ujęte w sposób kwartalny a jeżeli pojawią się 
dodatkowe sprawy będą one kierowane do poszczególnych Komisji według ich kompetencji w ramach 
spraw bieżących, analiz materiałów na sesję.  
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9.– Uchwała Nr XXXVI/257/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Raczki. 
 

Radna Pani Ewa Ostapowicz – poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki 
na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2022 r. po zapoznaniu się z treścią skargi, dokumentacją i wyjaśnieniami 
merytorycznymi inspektora Urzędu Gminy zarekomendowała o uznaniu przez Radę Gminy skargi za 
bezzasadną. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że każdy ma prawo przedstawiać swoje racje  
i zwracać uwagę, że coś prowadzone jest w Urzędzie niewłaściwie lub przy zastosowaniu nieodpowiedniej 
technologii i stąd wnoszone są petycje, skargi. Każdy ma prawo walczyć o rynek.  
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10.– Uchwała Nr XXXVI/258/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Raczki na lata 2022-2032. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w poprzedniej uchwale 
uchwalonej przez Radę Gminy zabrakło elementu doprecyzowania zapisów w tabeli w §7, tj. kosztów 
remontów i modernizacji i stąd wynika potrzeba przyjęcia niniejszego projektu uchwały.  
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 11.– Uchwała Nr XXXVI/259/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 16. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
 

Sołtys Pan Piotr Bielecki – w imieniu mieszkańców wsi Lipówka i swoim własnym podziękował Panu 
Wójtowi, Państwu Radnym i pracownikom Urzędu Gminy za przeprowadzenie kapitalnego remontu 
świetlicy w Lipówce oraz zaprosić na uroczyste jej otwarcie.  
 
Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że założeniem samorządu, jaki i Rady jest takie, aby 
dbać o cały majątek, który jest na terenie Gminy Raczki. Od kilku lat prowadzone są remonty świetlic  
w poszczególnych miejscowościach, ponieważ jest miejscem gromadzenia się ludzi, którym służy scaleniu 
społeczeństwa. Dalej będzie to kontynuowane. Na dzień dzisiejszy wykonane zostały remonty  
w świetlicach: w Stokach, częściowy remont w Lipowym, Sidorach, Lipówce, planowane są remonty  
w Wierciochach i Suchej Wsi. W kwestii otwarcia świetlicy w Lipówce to zostanie dogodny termin 
ustalony, o którym zostaną Państwo Radni poinformowani. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – stwierdził, że kolejny rok dobiega końca i z racji tego chciałby 
podziękować wszystkim Sołtysom, koleżance i kolegom Radnym za wspaniałe obfite dyskusje, co owocuje 
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w podejmowaniu zgodnie decyzji, pracownikom Urzędu Gminy za podejście do realizowanych spraw. 
Sprawne reagowanie w związku z krótkotrwałym atakiem zimy, że nasze drogi gminne były przykładnie 
utrzymane w stanie przejezdności, czego nie można powiedzieć o drogach powiatowych. Życzył, aby 
przyszły rok był pomyślny i owocny, abyśmy w niezmiennym gronie spotykali się. 
 

Pkt 17. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 
3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXXVI Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


